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ISMÉT A ROMÁN PARLAMENT ASZTALÁN A STATÚTUM – KULCSÁR-TERZA JÓZSEF: NEM MONDUNK LE AZ ÖNRENDELKEZÉS JOGÁRÓL

Párbeszéd indulhat a székely autonómiaigényről
A nemzeti kisebbségek 
napja apropóján nyújtotta be 
tegnap a képviselőházban a 
Székelyföld autonómiastat-
útumát Kulcsár-Terza József 
és Biró Zsolt parlamenti 
képviselő.

 » BÍRÓ BLANKA

K ulcsár-Terza József és Biró 
Zsolt parlamenti képviselők 
tegnap törvénykezdemé-

nyezésként iktatták a bukaresti 
parlamentben Székelyföld au-
tonómiastatútumát. Az RMDSZ 
színeiben mandátumot szerzett 
polgári párti honatyák a nemzeti 
kisebbségek nemzetközi nap-
ján nyújtották  be a tervezetet. 
Kulcsár-Terza József lapunknak 
elmondta, a Székely Nemzeti 
Tanács (SZNT) küldötteiként az 
SZNT által kidolgozott statútu-
mot terjesztették be, akárcsak két 
évvel ezelőtt, ketten szerepelnek 
kezdeményezőként, de egyeztet-
tek az RMDSZ-szel, és erről közös 
döntés született. „Az RMDSZ-szel 
megbeszéltük, támogatják az au-
tonómia ügyét, és a tervezetet is. 
Tavaly, amikor a bizottságokban, 
a plénumban tárgyalták az auto-
nómiastatútumot, valamennyi 

magyar politikus kiállt mellet-
te, felszólaltak, védték az ügyet. 
Elindultunk egy úton, közösen 
mutatunk fel erőt” – fogalmazott 
a politikus. Hozzátette, arra szá-
mít, hogy a parlamenti procedúra 
során kulturált párbeszéd, vita 
alakul ki a székelység önrendel-
kezési igényéről. „Naivitás lenne 
a részemről, ha azt mondom, arra 

számítok, a román parlament 
megszavazza a törvénykezdemé-
nyezést. Remélem, annak is eljön 
az ideje, de az nem most lesz. Pár-
beszédre számítok, és arra hogy 
ezáltal lassan megértik, mit jelent 
a székelység autonómiaigénye” – 
részletezte Kulcsár-Terza József.

Az autonómiastatútum beter-
jesztését komoly egyeztetés előzte 

meg az RMDSZ-szel – erősítette 
meg lapunknak Korodi Attila. 
A szövetség képviselőházi frak-
cióvezetője kifejtette, a törvény-
kezdeményezést teljes mértékben 
támogatják az előkészítésben, a 
bizottsági és a plenáris vitákon, 
hogy minél szakszerűbben meg-
alapozzák azt. „Nincsenek álma-
ink arra vonatkozóan, hogy Ro-

mánia parlamentje megszavazza 
Székelyföld autonómiastatútu-
mát, de a törvénykezdeményezés 
fontos eszköz, hogy a székelység 
önrendelkezési igényeiről jövő év 
első felében ismételten intézmé-
nyes keretek között lehessen be-
szélni” – szögezte le Korodi Attila.

 „A közelmúltban számtalan, 
a székelyföldi magyarság ellen 
irányuló burkolt vagy esetenként 
nyílt támadásnak lehettünk ta-
núi, amelyek arra irányulnak, 
hogy elbizonytalanítsanak, meg-
félemlítsenek bennünket. Ezért 
közös felelősségünk eloszlatni 
azt a tévhitet, miszerint mindaz, 
amit Románia megvalósított a 
nemzeti kisebbségeknek biztosí-
tott jogok tekintetében, modell-
értékűnek tekinthető. Meg kell 
tehát ragadnunk minden alkal-
mat, hogy a székelység akaratát 
mind hazai, mind nemzetközi 
fórumokon kinyilvánítsuk, és 
egyértelművé tegyük, nem mon-
dunk le az önrendelkezés jogá-
ról, amelyre 1918. december 1-jén 
a Gyulafehérvári nyilatkozatban 
ígéretet kaptunk” – olvasható 
a Biró Zsolt és Kulcsár-Terza Jó-
zsef által kiadott közleményben. 
A politikusok azt várják, hogy 
a parlament tűzze napirendre 
a kezdeményezést.
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 » ANTAL ERIKA

Ú j sugárterápiás készüléket kap 
a marosvásárhelyi onkológiai 

klinika, a berendezést jövő évben 
üzemelik be. A klinika épületét a 
következő hónapokban teljesen 
felújítják, ezért a kórházi osztály-
nak új helyszínre kell költöznie az 
ünnepek alatt. A Maros megyei 
sürgősségi kórház 16 épületben 
24 részleggel, 1984 ággyal és 1793 
alkalmazottal működik, a megyei 
önkormányzat fennhatósága alá 
tartozó tizennyolc intézmény kö-
zül ez a legnagyobb, ezért idén a 
költségvetés leosztásakor is nagy 
fi gyelmet kapott – ismertették a 
kórházban tartott tegnapi évérté-
kelő sajtótájékoztatón.

Felújítások, korszerűsítések
Péter Ferenc, a megyei önkor-
mányzat elnöke és Ovidiu Gâr-
bovan, a kórház igazgatója el-
mondták, sok akadállyal kellett 
megküzdeniük ebben az évben, 
amelyek közül az első az volt, 
hogy nagyon későn szavazták 
meg a költségvetést, a megyei 
tanács büdzséjét is csak április 
végén fogadták el, így csúsztak a 

versenytárgyalások és a kivitele-
zések időpontjai is. Idén felújítá-
sokra, korszerűsítésekre, orvosi 
műszerek beszerzésére több mint 
26 millió lejt költöttek. Az egyik 
legfontosabb beruházás az onko-
lógiai klinika udvarán megépített 
sugárterápiás bunker, amelyet 
decemberre sikerült befejezni, és 
a napokban adnak át. A követ-
kező hetekben megérkezik az a 
sugárterápiás gép is, amelyet az 
épületben helyeznek el – fejtette 
ki Péter Ferenc. Ezzel kapcsolat-
ban Ovidiu Gârbovan megjegyez-
te, a készülék beüzemelése még 
időbe telik, ugyanis a műszaki 
beállítások után előbb ki kell 
próbálni, majd a személyzetet 
fel kell készíteni a használatá-
ra. Hozzátette, a legújabb típusú 
sugárterápiás készülék megköny-
nyíti majd a betegek helyzetét, 
hiszen az új és a meglévő géppel 
gyorsabb lesz a gyógyítás, így 
csökken a kezelésre várók listája.

A Kövesdombra költözik
a kórház
Egy másik igen fontos beruházás 
az onkológiai klinika teljes külső 
és belső felújítása. Ezt megelőző-

en az egész osztályt átköltöztetik 
egy e célra kialakított helyre, a 
Kövesdombra, a volt újszülött-
osztály épületébe. Az ünnepek 
alatt a betegeket, a személyzetet 
és az egész berendezést, az or-
vosi felszereléseket, eszközöket 
is átköltöztetik, kivéve a sugár-
terápiás gépet, amelyet nem lehet 
elmozdítani. Azokat a betegeket, 
akik nincsenek ágyhoz kötve, ha-
zaengedik, a fekvőbetegeket pe-
dig átszállítják. A jövő évet már 
az új helyen kezdi a klinika. A 
felújítás során lift et szerelnek be, 
összekötik a régi és az új épületet, 
kicserélik a mosdók berendezé-
sét, korszerűsítik a kórtermeket. 
Erre a beruházásra, a tervezést 
és a kivitelezést is beleértve, ösz-
szesen 12 hónap áll a kivitelező 
rendelkezésére. A teljes felújítást 
az elkövetkező kilenc hónapon 
belül be is kell fejezni – tette hoz-
zá Péter Ferenc. Ami az eszközvá-
sárlást illeti, jó évet tudhat maga 
mögött a megyei kórház, hiszen a 
megyei tanács jóvoltából szinte 
valamennyi osztály új, modern, 
gyógyításhoz nélkülözhetetlen 
orvosi eszközökhöz jutott – hang-
zott el a sajtótájékoztatón.

Költözik a vásárhelyi onkológiai kórház
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A kezdeményezők szerint minden alkalmat meg kell ragadni, hogy a székelység akaratát kinyilvánítsák




